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Ane Hansen 
Medlem af Inatsisartut 
Inatsisartut 
/HER 

Svar på § 37 nr. 2015-038 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden har du fremsat spørgsmål til 

Naalakkersuisut vedrørende fiskeri. Spørgsmålene er henvist til min besvarelse. 

 

 

Spørgsmål: 

1. Rejekvoterne er mærkbart reducerede, og som en konsekvens af dette vil 

rejefabrikkerne ude på kysten få problemer med manglende tilførsel af rejer. 

Hvad har Naalakkersuisut tænkt sig at gøre ved det? 

 

2. Hvorfor har Landsstyremedlemmet for Fiskeri, Fangst og Landbrug ikke 

imødekommet invitationen fra Erhvervsrådet i Aasiaat? 

 

 

 

Svar: 

AD 1) Naalakkersuisut er klar over, at den reducerede rejekvote kan have konsekvenser 

for fabrikkerne med hensyn til tilførsel af råvarer. I den forbindelse arbejder 

Departement for Fiskeri, Fangst og Landbrug i øjeblikket i tæt samarbejde med 

erhvervet for, at få EU til at forhøje den mængde af udenlandske rejer, f.eks. canadiske 

som kan landes og produceres i Grønland. Disse rejer kan efterfølgende eksporteres til 

EU som grønlandske rejer. Denne mulighed eksisterer under OLT associeringen og er 

skabt netop for, at sikre arbejdspladser i de oversøiske territorier og en forhøjet 

mængde kunne være med til, at sikre råvaretilførselen til fabrikkerne på kysten. 

 

Den kystnære torskekvote er i år på 25.000 tons, hvilket er 7.500 tons højere end i 

2014. Den forhøjede torskekvote er begrundet i beskæftigelseshensyn idet, de 

mængder, der fiskes skal landes til fabrikker og derved medvirke til beskæftigelse på 

land. Naalakkersuisut overvejer yderligere mulighederne for, at foretage forsøgsfiskeri i 

områder hvor der i dag ikke fiskes rejer.  

 

 

 

AD 2) Det skal ikke være en hemmelighed, at jeg modtager mange invitationer om 

deltagelse i møder og lignende aktiviteter. Jeg har dog fra start gjort mig tanker om, 

hvilke rollefordeling jeg og administrationen skal have, specielt med hensyn til 

planlægning af rejser og hvilke aktiviteter som jeg ønsker skal prioriteres. Jeg går ikke 

ind for, ligesom mange politikere har gjort, at forfordele min hjemstavn. Dette kan 

bevises ved, at selvom jeg var på tur til Upernavik, Uummannaq og Disko ikke kom til 
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min egen bygd. Dette skal ses i lyset af at jeg ønsker at gennemføre det i 

koalitionsaftalen aftalte punkter indenfor min politiske ledelse. Med hensyn til 

erhvervsrådet i Aasiaat har de modtaget et svar om jeg på dette tidspunkt ikke kan 

deltage, men vil invitere dem når jeg i anden anledning kommer til byen.   

 

Inussiarnersumik inuulluaqqusillunga 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Karl-Kristian Kruse 
 

 


